
Zapisnik sa prvog sastanka inicijative za urbane vrtove Pule

20. svibnja 18:00 sati DC ROJC, Dnevni boravak

DNEVNI RED

1. Predstavljanje ideje pokretanja urbanih vrtova u Puli

2. Informiranje o broju zainteresiranih građana, informiranje o rezultatima ankete, te o potencijalima
grupe

3. Prijedlozi gradskih čestica/područja koje bi mogle biti pogodne za urbani vrt

4. Podjela u grupe prema anketi

5. Plan sastanka s Gradom

6. Pitanja, ideje i prijedlozi

Na sastanku je prisustvovalo tridesetak građana. U uvodnom dijelu predstavnica Zelene Istre Irena
Burba predstavila je inicijativu, i okvirnu ideju Zelene Istre oko razvoja projekta. Upitnik je ispunilo 39
građana te smo prema rezultatima ankete mogli zaključiti  da imamo dovoljno kapaciteta za različite
segmente projekta: od lobiranja prema gradu, planiranja i dizajniranja, razvoja društvenog vrta, prijenos
znanja i edukaciju kao i tehničkih vještina za on-line alate. Temeljem ankete možemo vidjeti da su se
uključili građani različitih profila i dobi što je odlično od arhitekata, ekonomista, agronoma, pravnika,
geodeta do permakulturnih praktičara i studenata, penzionera, umjetnika itd... Na sastanku su se svi
predstavili i iznijeli svoju motivaciju i ideje. 
Predstavili smo i model vrtova u Rovinju (u prilogu šaljem verziju). 
Na temelju upitnika podijelili smo zainteresirane u radne grupet  i to šaljem u prilogu ( podjela je okvirna
i svatko može promijeniti grupu).

Nakon rasprave zaključeno je sljedeće:
1. Svi su podržali  ideju da nastupimo prema Gradu s idejom društvenog vrta koji  bi  koristila grupa
građana i koji bi imao koristi za zajednicu. Zaključeno je da osnovni cilj grupe neće biti samo lobiranje
za model dodjele parcela već će fokus biti puno širi.

2. Također je predloženo da se osnuje SEKCIJA ZELENE ISTRE- URBANI VRTOVI
te da se zainteresirani građani učlane i da se od Grada zatraži veća parcela za koncept društvenog vrta
koja bi se dodijelila na korištenje Udruzi. Argument bi bio da u sekciji ima 30, 40 aktivnih, kapacitiranih
članova koji su voljni pokrenuti i održavati takav vrt. Dosadašnje 25 godišnje iskustvo i kapaciteti su
dobar argument za lobiranje takve ideje. Tražili ste da vam pošaljem obrazac 

3. Oformljen je tim koji će sljedeći tjedan ići na sastanak s pročelnicom. Zaključeno je da prvo trebamo
poslušati ideju Grada Pule te saznati što više informacija o planiranom projektu.
Budući da našu ideju trebamo detaljno razraditi povratno ćemo se obratiti Gradu i predstaviti našu viziju
projekta. (okvirno ovisno toko bude slobodan: Dragana Stanić Lalić,  Monika Židov Vasilija Valentić,
Mirjam Koroman te Luka Buić, Ivanka Radošević Lamot, Jovan Ivanović, Kerol Kovačević i predlažem
Nikolu Krkobabića). Razgovarala sam danas s pročelnicom i u ponedjeljak će nam javiti termin.

4.  Dogovoreno je da će se za sada komunikacija ići putem mailing liste i  facebook grupe koju će
napraviti Tedi Viternik.

Područja koja smo nabrojali kao pogodna za urbane vrtove, a čestice će provjeriti Dean Pali  i Nikola
Krkobabić (inače geodeti ;)
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Kao najvažniji uvjet/problem smo istaknuli dostupnost vode pa je bilo raznih prijedloga:

-cisterne koje pune vatrogasci
-skupljanje kišnice
-lokacija koja ima pristup vodi

Istaknuli  smo i  važnost edukacije (Mirjam Koroman ima iskustva te je predstavila da u Ljubljani na
početku kad dobiješ česticu prolaziš  edukaciju,  u Edinburghu čak svaki  tjedan se organizira  jedna
radionica skoro cijelu godinu). Među nama već ima kapaciteta za razmjenu znanja, a Zelena Istra ima
kapaciteta  za  povlačenje  sredstava  ze  neke  oblike  edukacije  u  budućnosti   (gostujući  predavači,
nekakav posjet primjerima dobre prakse i sl.)

I  za kraj  šaljem mail  Nikole Krkobabića koji  je provjerio česticu na PRAGRANDEU i  odlično
sažeo ideju:

„Dao sam si malo truda, te sam pronašao jednu pogodnu česticu za početak. Broj k.č. je 559 i vlasnik je
u cijelosti Grad Pula. Prema urbanističkom planu namjenjena zona je za sportsko rekreacijsku namjenu
- sport (R1). Prema odredbama GUP-a u članku 45. stavak 4. stoji: U okviru svih površina sportsko
rekreacijske namjene mogu se na samostalnim česticama graditi i uređivati javna dječja i rekreacijska
igrališta, javne zelene površine i javne prometne površine. Javne zelene površine su veliki pojam, ali
ovo naše se sigurno može ugurati pod to s pravim pristupom.

Moj prijedlog bi bio da se s time izađe na sastanak s gradom, te da im se kaže da se javilo 50-ak
zainteresiranih građana za ideju urbanističkih vrtova, te da je većina za zajedenički projekat. 

To bi bio onaj zajednički vrt koji ne bi bio dan u zakup niti jednoj strani, već bi ostao u nadležnosti grada
koji bi omogućio, možda i (su)financirao pokretanje samog projekta. 
Način uporabe na toj čestici je vrt, tako da nisu potrebni nikakvi daljnji koraci osim da se da zeleno
svijetlo da se krene u uređenje tog dijela grada.

Ideja im se može predstaviti na način otvorenog vrta za sve građane Pule koji će imati slobodan pristup
vrtu, te se mogu uključiti u rad oko istog. Tipo park, s posađenim povrtnicama, voćkama, začinskim
biljem i cvijećem kojeg će uređivati sami građani. Naravno postojati će neki pravni režimi ili bolje rečeno
upute kojih bi se trebali pridržavati, ali otom-potom.

Neka  im  se  to  još  prikaže  kao  mjesto  za  odmor,  druženje,  edukaciju,  pristup  ka  zdravom  i
samoodrživom načinu  života,  jačanju  zajednice,  rad  sa mladima,  starima...,  kao  i  mjesto  za razne
radionice na slične teme. Ukoliko se ta ideja razvije i  postane nešto veća,  može se razmišljati  i  o
otvorenoj kuhinji za potrebite. 

Aku  budu  zainteresirani  možemo dogovoriti  još  jedan  sastanak  u  rojcu  da  vidimo  ima  li  kod  nas
zainteresiranih za tako nešto, pa da im onda zajednički predstavimo gradu detaljniji i razrađeniji plan.

Čestica je jako velika, 23000m2 te da nam dozvole dvadesetinu toga na korištenje je sasvim dovoljno
za početak. To može biti i test da vidimo s čime raspolažemo i koliki je interes. Odmah do te veilke k.č.
559 su još dvije manje čestice 554/1 i 554/2 koje nam isto odgovaraju.

Ovo je samo ideja, ali mislim da se može paralelno sprovoditi i s ostalim vrtovima koji će biti dani u
zakup. Ovo bi bio neki centar iz kojeg bi izvlačili znanje, savjete, ideje... „

Sastanak je završio u 19.30

Zapisnik pisala:
Irena Burba, Nina Brnić


